
PROTOKÓŁ Nr XXXV.2018

z XXXV sesji VII kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu 
22 stycznia 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Przystajń

Czas trwania sesji: 14.00 – 18.05

W sesji uczestniczyło 15 Radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Radna Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                               - Henryk Mach
- Sekretarz Gminy                                                                        - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                                         - Ewa Kotarska
- Radca Prawny                                                                            - Adam Biernacki
- dyr. GOKSiR                                                                              - Małgorzata Izydorczyk 
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P r o p o n o w a n y  p o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie międzysesyjnym.
7. Zapytania mieszkańców (około godz. 14.30).  
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) zatwierdzenia harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na 2018 rok,
2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na 2018 rok,
3) zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 2018 rok,
4) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok,
5) przyjęcia  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  dla  Gminy  Przystajń  na  lata  2018-2022 
(Kierownik Referatu Inwestycji),
6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (Inspektor A. Zabawa),
7) zmiany Uchwały Nr XXXII.276.2017 Rady Gminy Przystajń z dnia 27 września 2017 r. 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na „Budowę przydomowych oczyszczalni 
ścieków w Gminie Przystajń – zadanie I” (Skarbnik Gminy),
8) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2018 rok (Skarbnik Gminy),
9) zmiany  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2018-2024 (Skarbnik  
Gminy).

9. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania Radnych.
10. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.
11. Zamknięcie sesji.

A d 1
Otwarcia  sesji  dokonała  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Przystajń, Radna  Henryka  Kapuścik. 
Powitała wszystkich obecnych na sali. 

A d 2
Przewodnicząca  Rady  Gminy stwierdziła  prawomocność  obrad  –  na  sali  obecnych  było 
13 Radnych. Brak Radnego Grzegorza Kierata i Radnego Zenona Piśniaka.
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A d 3
Przewodnicząca przedstawiła  Radnym propozycję  porządku obrad.  Poprosiła  w imieniu  Wójta 
o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XXXII.276.2017 Rady Gminy Przystajń z dnia 27 września 2017 r.  w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki długoterminowej na „Budowę przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Przystajń 
– zadanie I”. Porządek obrad z tą zmianą ustalono jednogłośnie – 13 Radnych za. 

A d 4
Przewodnicząca poinformowała, że protokół był wyłożony w biurze Rady Gminy, można było się 
z nim zapoznać. Dlatego poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez głośnego czytania. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie (13 Radnych za).

A d 5
Wójt odczytał  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  stanowiące 
załącznik do protokołu.
Dotarł Radny Grzegorz Kierat. 
Wójt dopowiedział, że zamówienie odnośnie dodatkowego zbiornika być może zrobimy z wolnej 
ręki.  Ług sodowy dostarczać nam będzie ta sama firma co obecnie.  Wodociąg w Przystajni na 
ul. Kwiatowej chcemy wykonać do 30 czerwca 2018 r., ponieważ jeszcze w tym roku będziemy 
robili tam drogę.
Radny Edward Chamela zapytał o zarządzenie nr 120/2017 z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 
ustalenia  norm  zużycia  paliw  przez  samochody  pożarnicze  i  sprzęt  silnikowy  będący  na 
wyposażeniu  jednostek  Ochotniczych Straży Pożarnych z  terenu Gminy Przystajń.  Czy coś  się 
zmienia odnośnie tych norm.
Wójt  odpowiedział,  że  w  Podłężu  Szlacheckim  doszedł  nowy  sprzęt  jakim  jest  agregat 
prądotwórczy i w związku z tym jest ta zmiana zarządzenia. 

A d 6
Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Infrastruktury  przedstawił 
Przewodniczący Komisji – Radny Jan Sas.
Przewodnicząca  zapytała  czy  są  jakieś  uwagi  i  zapytania  do  sprawozdania  Komisji  Budżetu, 
Rolnictwa i Infrastruktury.
Brak uwag i zapytań.

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił  Przewodniczący Komisji – Radny 
Janusz Leśniak.
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś uwagi i zapytania do sprawozdania Komisji Rewizyjnej.
Brak uwag i zapytań.

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Oświaty,  Kultury i  Zdrowia  przedstawił  Przewodniczący 
Komisji – Radny Robert Bastrzyk.
Dotarł Radny Zenon Piśniak. 
Przewodnicząca  powiedziała, że  nasza  Gminna  Orkiestra  wydała  płytę  i  wszyscy  Radni  ją 
otrzymali. 
Radny Jan Sas zapytał o sprawozdanie dot. średnich wynagrodzeń. Zapytał jak wygląda średnia 
wynagrodzeń w poszczególnych grupach. 
Radny  Robert  Bastrzyk odpowiedział  ile  wynosi  średnie  wynagrodzenie  nauczycieli  na 
poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  jednostkę 
samorządu terytorialnego: nauczyciel stażysta – 2 752,92 zł, nauczyciel kontraktowy – 3 055,74 zł, 
nauczyciel mianowany – 3 964,20 zł, nauczyciel dyplomowany – 5 065,37 zł.
Przewodnicząca powiedziała,  że  nie  każdy  nauczyciel  dyplomowany  otrzymuje  pensję 
w wysokości ponad 5 tysięcy złotych. Takie wynagrodzenie otrzymuje być może kilku nauczycieli. 
Znaczący wpływ na te średnie mają jubileusze, odprawy emerytalne i inne otrzymywane dodatki. 
Podwyżka 5 % jest planowana dla nauczycieli od 1 kwietnia 2018 r.
Radny Jan Sas uważa, że Pani Przewodnicząca próbuje Radnym zrobić „wodę z mózgu”.
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Wójt powiedział, że w tym roku za 2017 rok nic nie dopłacaliśmy i z tego się cieszymy.
Przewodnicząca zapytała Radę Gminy Przystajń o zdanie (opinię) na temat tego co myślą odnośnie 
tej podwyżki w wysokości 500,00 zł dla Kapelmistrza.
Radny Jan Sas powiedział, że 20 % podwyżka to zbyt dużo. Podwyżkę można dać, ale czy aż 
20 %. Kto o te 500,00 zł podwyżki wnioskował. 
Radny Zenon Piśniak odpowiedział, że on. 
Radny Robert  Bastrzyk uważa,  że  faktycznie  trzeba docenić pracę Kapelmistrza i  dać mu tę 
podwyżkę. To wynagrodzenie w wysokości 2 500,00 zł otrzymuje już od 2013 r.
Dyrektor GOKSiR powiedziała, że próby trwają we wtorki i w soboty i w każdym czasie,  na 
każdej  imprezie  kiedy Kapelmistrz  jest  potrzebny też  jest.  Żeby stworzyć  tę  płytę  trzeba  było 
poświęcić dużo dodatkowego czasu. W orkiestrze jest 28 członków. 
Przewodnicząca powiedziała, że na płycie oprócz utworów instrumentalnych są też dwie piosenki 
w wykonaniu Pani Magdaleny Filak. Myśli, że ten pomysł odnośnie podwyżki dla Kapelmistrza jest 
dobry, Wójt musi jednak zdecydować jak wyglądają realia budżetowe. 
      
A d 7
Przewodnicząca zapytała czy mieszkańcy obecni na sali, mają jakieś zapytania.
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz powiedziała, żeby dać Panu Kapelmistrzowi 
10 % podwyżkę, żeby na przyszły rok miał motywację do dalszej pracy. Poruszyła temat braku 
wody – 2 dni temu. Czy to była prawda, że nie było wody, ponieważ jak ona wróciła do domu to już 
woda była.
Wójt odpowiedział, że Dąbrowę zaopatruje stacja uzdatniania wody w Borze Zajacińskim i tam nie 
było awarii. Stacja jest po remoncie. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz poruszyła temat diet dla sołtysów. Czy będzie 
jakaś podwyżka dla sołtysów. 
Sekretarz powiedział, że dieta sołtysa ulega potrąceniu w przypadku niemożliwości wykonywania 
obowiązków sołtysa (np.: z powodu choroby lub długiego wyjazdu, czy też innych okoliczności 
uniemożliwiających wykonywanie funkcji sołtysa) trwającej dłużej niż miesiąc proporcjonalnie do 
okresu niemożności sprawowania funkcji.
Wójt powiedział,  że sołtys wykonuje wiele innych zadań nie tylko bierze udział  w sesji.  Dieta 
stanowi rekompensatę czasu poświęconego na: udział w sesjach Rady Gminy, zebraniach sołeckich, 
spotkaniach  w  Urzędzie  Gminy  Przystajń,  publikację  ogłoszeń  gminnych  na  tablicach 
informacyjnych  w  poszczególnych  sołectwach  oraz  za  pośrednictwem kurendy,  a  także  innych 
czynności związanych z wykonywaniem funkcji sołtysa. Uważa, że ta dieta ryczałtowa jest dobrze 
skonstruowana. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz powiedziała, że jest możliwość podjęcia innej 
uchwały  odnośnie  diet  dla  sołtysów.  Powiedziała  również,  że  ona  podczas  zebrań  sołeckich 
protokołuje zebrania sołeckie w Dąbrowie. Pan zajmujący się funduszem sołeckim stworzył jednak 
druk protokołu i ktoś inny się pod tym drukiem protokołu podpisuje. Była w szoku odnośnie tego 
jak wyglądał protokół w Dąbrowie. 
Mieszkaniec Gminy Marek Zabawa powiedział, że formularz zadań nie odzwierciedla protokołu. 
Tam jest 1 zadanie. Zapytał czy Radni podjęli decyzję odnośnie jakichś inwestycji na Dąbrowie. 
Uważa,  że  na  Dąbrowie  nic  nie  zostało  zrobione.  Są  sołectwa  dla  których  również  trzeba 
przeznaczać pieniądze. Dobrze, że udało się podczas VI kadencji Rady Gminy Przystajń pozyskać 
pieniądze z VATu i za gimnazjum. On nie rozumie jaki dodatkowy zbiornik będzie robiony na stacji 
uzdatniania wody w Przystajni. 
Przewodnicząca stwierdziła, że dziwi ją to, że Pan Marek Zabawa będąc wcześniej Radnym ma 
takie spojrzenie na to wszystko. 
Wójt powiedział,  że jeśli chodzi o odzyskanie pieniędzy z VATu i za gimnazjum to ta Rada to 
zrobiła.  Jeśli  chodzi  o  inwestycje  to  została  wykonana  droga  powiatowa,  którą  jedzie  się  do 
Dąbrowy, więc ona służy dla mieszkańców Dąbrowy. Są bardzo realne szanse na dofinansowanie 
drogi w Dąbrowie. Będziemy gotowi jeśli chodzi o złożenie wniosku w sprawie dofinansowania.  
Stacja uzdatniania wody w Przystajni została przebudowana. W trakcie tej przebudowy zbiornik na 
wodę został zmodernizowany i dlatego koniecznie musimy mieć dodatkowy zbiornik na wodę. 
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Mieszkaniec Gminy Marek Zabawa powiedział, że on nie kwestionuje tego, że ta droga służy 
Dąbrowie, ale te chodniki są zbyt szerokie, a droga jest zwężona. 
Wójt  powiedział,  że  ta  droga  kosztowała  ponad 9 mln  zł  i  gmina  współfinansowała  tę  drogę, 
dołożyła 51 % udziału własnego.   
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz  stwierdziła,  że  bardzo  dobrze,  iż  zostały 
odśnieżone chodniki w Gminie Przystajń. 
  
Ad. 8
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

1. zatwierdzenia harmonogramu pracy Rady Gminy Przystajń na 2018 rok

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr XXXV.299.2018  w sprawie  zatwierdzenia 
harmonogramu  pracy  Rady  Gminy  Przystajń  na  2018  rok jednogłośnie  (15  Radnych  za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

2. zatwierdz  enia planu pracy Komisji Budż  etu, Rolnictwa i Infrastruktury na   2018 rok  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXV.300.2018 w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na 2018 rok jednogłośnie (15 Radnych za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

3. zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 2018 rok

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła  Uchwałę  Nr XXXV.301.2018 w sprawie  zatwierdzenia planu 
pracy  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Zdrowia  na  2018  rok jednogłośnie  (15  Radnych  za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

4. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła  Uchwałę  Nr XXXV.302.2018 w sprawie  zatwierdzenia planu 
pracy Komisji  Rewizyjnej na 2018 rok jednogłośnie  (15 Radnych za)  w głosowaniu jawnym 
przez podniesienie ręki. 

5. przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Przystajń na lata 2018-2022

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła  Uchwałę  Nr XXXV.303.2018  w sprawie  przyjęcia Lokalnego 
Programu Rewitalizacji dla Gminy Przystajń na lata 2018-2022 jednogłośnie (15 Radnych za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
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6. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Przewodnicząca powiedziała, że Radni otrzymali informacje odnośnie tego, że projekt tej uchwały 
jest dostępny na BIP Urzędu Gminy Przystajń. Radni którzy podali adres e-mail otrzymali również 
ten projekt na e-maila. Temat ten trwa już od trzech lat. 
Radny Jan Sas uważa, że jest to zbyt ważny temat, żeby go tak bez dyskusji podjąć.
Radny Edward Chamela twierdzi, że oczekiwania ze strony mieszkańców są duże, a plan nie 
pokrywa się ze studium. On złożył wniosek i czeka na wyjaśnienie. 
Przewodnicząca zaproponowała ten projekt uchwały przenieść na koniec, ponieważ nie ma jeszcze 
Pani Małgorzaty Krupy, która przygotowywała ten plan. Projekt tej uchwały stałby się podpunktem 
9. Obecne podpunkty 7, 8 i 9 zostałyby przesunięte o podpunkt stając się podpunktami 6, 7 i 8. 
Radni wyrazili na to zgodę.

zmiany  Uchwały  Nr  XXXII.276.2017  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  27  września    2017  r.  
w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  na  „Budowę  przydomowych  oczyszczalni 
ścieków w Gminie Przystajń – zadanie I”

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały autopoprawki, po czym zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXV.304.2018  w sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr XXXII.276.2017 Rady Gminy Przystajń z dnia 27 września 2017 r. w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki  długoterminowej  na  „Budowę  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  w  Gminie 
Przystajń – zadanie I” jednogłośnie  (15 Radnych za)  w głosowaniu jawnym przez podniesienie 
ręki. 

7. zmian   w   budżecie   Gminy Przystajń na 2018 rok  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Radny  Zenon  Piśniak zapytał  dlaczego  zwiększa  się  środki  o  20 000,00  zł  dot.  zakupu 
samochodów pożarniczych.
Wójt odpowiedział,  że dwa samochody są już praktycznie kupione (dla OSP Antonów-Kuźnica 
Nowa za 74 000,00 zł i dla OSP w Wilczej Górze za 74 500,00 zł). Pozostaje zakup jeszcze jednego 
samochodu dla OSP w Ługach-Radłach i dlatego zwiększamy te środki, ponieważ na zakup tego 
samochodu mogłoby braknąć środków finansowych. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła  Uchwałę Nr XXXV.305.2018 w sprawie  zmian w  budżecie 
Gminy Przystajń na 2018 rok większością głosów (12 Radnych za, 3 Radnych nie głosowało), 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za  głosowali: R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  J.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  G.  Kierat,  Z.  Kmieć,  
Z. Kulej, J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, Z. Piśniak, R. Wręczycki.
Nie głosowali: E. Chamela, J. Sas, W. Woźny.

8. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2018-2024

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła  Uchwałę Nr  XXXV.306.2018 w  sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2018-2024 większością głosów (14 Radnych za, 
1 Radny nie głosował), w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za  głosowali: R.  Bastrzyk,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  J.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  G.  Kierat,  
Z. Kmieć, Z. Kulej, J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, Z. Piśniak, J. Sas, R. Wręczycki.
Nie głosował: W. Woźny.
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9. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Radny Waldemar Woźny stwierdził,  że  składa  wniosek odnośnie  tego,  żeby wycofać  projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego z porządku 
obrad i przedyskutować go na posiedzeniu komisji.
Radny Zbigniew Kmieć powiedział, żeby ten wniosek przegłosować później, a teraz wysłuchać 
pani architekt.
Przewodnicząca powiedziała, że ona nie widzi zasadności wniosku Radnego Waldemara Woźnego. 
Jest  Pani  Małgorzata  Krupa – autorka tego planu,  więc teraz  możemy to przedyskutować.  Nie 
musimy tego odkładać. Następnie zarządziła głosowanie wniosku: Kto jest za przyjęciem wniosku 
Radnego odnośnie przesunięcia tego projektu uchwały w sprawie  uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego na wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Przystajń. 
6 Radnych było za, 9 Radnych było przeciw.   -   Wniosek nie przeszedł.  
Wójt powitał  Panią  Małgorzatę  Krupę,  która  ten  plan  przygotowała.  Było  dużo  wniosków 
mieszkańców i sami również chcieliśmy nanieść jakieś zmiany. Plan swoim zasięgiem obejmuje 
obszar  całej  Gminy  Przystajń.  W 2015  r.  przystąpiliśmy  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego. Projekt tego planu wymagał uzgodnień z wieloma instytucjami. 
W tej chwili można było złożyć tylko uwagi do Wójta Gminy Przystajń do 11 stycznia 2018 r.  
Została  złożona  jedna  uwaga  i  Pani  Małgorzata  Krupa  odniesie  się  do  tej  uwagi.  Większość 
wniosków mieszkańców została ujęta w tym miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 
Jest to akt prawa miejscowego, który podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Śląskiego. Ma nadzieję, że Rada Gminy Przystajń podejmie ten miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego.
Pani Małgorzata Krupa powiedziała, że wpłynęła tylko jedna uwaga do tego planu. Uchwalając 
studium  Radni  zdecydowali  gdzie  będą  jakie  tereny.  Miejscowy  plan  zagospodarowania 
przestrzennego obejmuje obszar całej Gminy Przystajń i dlatego podzielony jest na 25 sekcji. 
Radny Waldemar Woźny zapytał co oznacza symbol w planie MN2.
Inspektor Agnieszka Zabawa odpowiedziała, że jest to osiedle mieszkaniowe. Każda z 25 plansz 
przedstawia jakiś obszar Gminy Przystajń.
Pani Małgorzata Krupa powiedziała, że dość dużo było wniosków mieszkańców dot. gruntów 
leśnych. Większość wniosków została rozpatrzona pozytywnie. Jeżeli Wojewoda stwierdzi, że plan 
jest zgodny z przepisami prawa to po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego 
będzie obowiązywał. 
Radny  Zbigniew  Kmieć zapytał  czy  budynki  w  obrębie  rynku  w  Przystajni  mają  jakieś 
obwarowania. 
Pani Małgorzata Krupa odpowiedziała, że jest wymóg konsultacji dot. stref konserwatorskich. 
Radny Edward Chamela poruszył temat drogi na Sachalinie. Stwierdził, że ona zniknęła z tego 
planu, a w studium była. 
Inspektor Agnieszka Zabawa powiedziała, że ta droga w 2006 r. była naniesiona na mapach, ma 
jednak ona szerokość 3 m. 
Radny Edward Chamela uważa, że tę drogę trzeba było poszerzyć. 
Pani Małgorzata Krupa powiedziała, że jest to droga dojazdowa do pól. W studium w 2015 r. 
i  w 2017 r. jak Rada Gminy Przystajń je uchwalała to tej  drogi nie było o której mówi Radny 
Edward Chamela. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał czy była taka możliwość, żeby zrobić tę drogę tak jak to 
zgłosił Radny Edward Chamela.
Pani Małgorzata Krupa odpowiedziała, że tak, ale nie było wtedy wniosku w tej sprawie. 
Wójt powiedział,  że kierowaliśmy się zapisami z 2006 r.  Teraz jest  tylko jeden właściciel  tego 
gruntu  pod  drogę.  Gdyby  ta  droga  była  w  innym  miejscu  to  byłoby  16  właścicieli.  Byłoby 
16 podziałów i 16 umów u notariusza. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał o stanowiska archeologiczne w Przystajni. Czy można tam 
budować. 
Pani Małgorzata Krupa odpowiedziała, że można. Musi tylko przyjechać archeolog w tej sprawie 
i teren zobaczyć. 
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Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy stanowisk archeologicznych jest 
mniej czy więcej.
Pani Małgorzata Krupa odpowiedziała, że stanowiska archeologiczne są zbliżone do tego co było 
w 2006 r. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy w planie są uwzględnione jakieś 
formy budynków, kolory. 
Pani Małgorzata Krupa odpowiedziała,  że generalnie  wychodzimy naprzeciw temu,  ponieważ 
było bardzo dużo wniosków na dachy płaskie. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał o strefy archeologiczne na Kostrzynie. 
Pani Małgorzata Krupa odpowiedziała, że jeżeli chciałoby się w takiej  strefie archeologicznej 
wybudować budynek to trzeba to zgłosić do archeologa. 
Radny Zbigniew Marczak zapytał o farmy fotowoltaiczne na Wilczej Górze. 
Pani Małgorzata Krupa odpowiedziała, że można tam zrobić farmy fotowoltaiczne. Wiatraków 
nie robimy.
Sekretarz powiedział, że na terenie Gminy Przystajń jest 78 stanowisk archeologicznych. Jest to 
ujęte w ewidencji konserwatora zabytków.
Rada Gminy Przystajń oglądała tereny na mapach, którymi była zainteresowana. 
Radny Jan Sas zapytał ile będziemy musieli zapłacić za tę drogę na Sachalinie. 
Wójt odpowiedział, że płaciliśmy po 12 zł za 1 m². Ta droga była już ujęta w planie w 2006 r. Może 
ten Pan odda ten teren za darmo. Ten Pan był raz w gminie i chciał poszerzyć pas zabudowy, ale 
tego nie dopuszczamy. Szacunkowo będzie to kosztowało 10 000,00 zł. 
Pani Małgorzata Krupa powiedziała, że to nie jest nowy temat. To już było w 2006 r. Ten nowy 
przebieg drogi byłby dwa razy dłuższym odcinkiem. 
Radny Edward Chamela powiedział, że jeśli tam jest droga, a plan zabudowy wynosi tylko 60 m 
to komu jest ta droga potrzebna. 
Pani Małgorzata Krupa odpowiedziała, że nie powinno się robić dróg ślepych. Droga o której 
mówił Radny Edward Chamela nie jest wydzielona. Geodezyjnie ma tylko 3 m.
Przewodnicząca zarządziła  głosowanie  w  sprawie uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego.  Jeżeli  ktoś  będzie  chciał  tę  uchwałę  to  Pani  Ania  zrobi  jej 
kserokopię. 

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXV.307.2018  w sprawie  uchwalenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego większością  głosów  (10  Radnych  za, 
4  Radnych  wstrzymało  się  od  głosu,  1  Radny  nie  głosował),  w  głosowaniu  jawnym  przez 
podniesienie ręki.
Za głosowali: R. Bastrzyk, J. Jelonek, H. Kapuścik, Z. Kmieć, Z. Kulej, J. Leśniak, Z. Marczak,  
J. Pilarz, Z. Piśniak, R. Wręczycki.
Wstrzymał się od głosu: E. Chamela, J. Chrzęstek, G. Kierat, J. Sas. 
Nie głosował: W. Woźny.

Ad 9 i Ad 10
Radny Janusz Leśniak zwolnił się. 
Przewodnicząca  przedstawiła  pismo  otrzymane  od  Towarzystwa  Przyjaciół  Dzieci.  Proszą 
o  dofinansowanie  w sprawie  zakupu samochodu dla  uczestników Warsztatu  Terapii  Zajęciowej 
w Hutce. Przewodnicząca zaproponowała im przekazać dotację w wysokości 5 000,00 zł. 
Radny Waldemar Woźny stwierdził, żeby dać tyle samo co Gminie Olesno, ponieważ tam są takie 
same dzieci jak w Hutce. 
Przewodnicząca poprosiła o to, żeby Pan Wójt pochylił się nad tym dofinansowaniem i rozważył 
możliwości budżetowe. 
Wójt powiedział, że z terenu Gminy Przystajń do Hutki dowożone jest 7 osób. 
Mieszkaniec Gminy Zdzisław Zawierucha powiedział, żeby dać tym dzieciom to dofinansowanie 
i nie targować się.
Przewodnicząca przeczytała pismo otrzymane od Pana Zdzisława Zawieruchy odnośnie podwyżki 
dla Radnych. Podziękowała za wniosek ze strony mieszkańca, ale jeden mieszkaniec nie ma takich 
kompetencji, zgodnie ze Statutem musi to być grupa 50 mieszkańców. 
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Radny Zbigniew Kmieć zapytał czy my mamy regulamin utrzymania czystości. 
Wójt odpowiedział, że mamy. 
Radny Zbigniew Kmieć powiedział, żeby robić jakieś wybiórcze kontrole odnośnie tego kto czym 
pali. 
Radny Jan Sas powiedział, że są założone solary, ale jest taki mały problem odnośnie mieszadełek, 
które są w nich niepotrzebne. U niego to już było 2, czy 3 miesiące temu zrobione. Dosyć daleko 
jest temat gazu w powiecie kłobuckim. Czy my jako Gmina Przystajń możemy coś w tym temacie 
zrobić. 
Wójt stwierdził, że sprawa gazu jest przedsięwzięciem komercyjnym.
Radny Remigiusz Wręczycki powiedział, że moglibyśmy zgłosić jakiś akces odnośnie tego gazu. 
Radny Zenon Piśniak zapytał czy na azbest można dwa razy złożyć wniosek.
Wójt odpowiedział, że można. 
Radny Jan Sas zapytał o drony. 
Radca Prawny odpowiedział, że mamy dwa rodzaje statków powietrznych. Żeby taki statek mógł 
wznieść  się  w górę w sposób komercyjny to  trzeba przejść  szkolenie w tej  sprawie.  Ten dron 
podczas tego kiermaszu w miejscu publicznym mógł latać.
Radny Edward  Chamela zapytał  odnośnie  przystanku  na  Brzezinach.  Czy ten  autobus  może 
zatrzymywać się na wysokości P. Galiczaka. 
Wójt odpowiedział, że myśli cały czas odnośnie zrobienia tego przystanku. 
Radny Edward Chamela uważa, że tam trzeba zrobić ten przystanek. 
Przewodnicząca zgłosiła przewrócony słupek w Kuźnicy Starej.
Radny  Zenon  Piśniak powiedział,  żeby  tam  na  parkingu  na  ul.  Krótkiej  w  Przystajni  nie 
parkowały autobusy, ponieważ później nie ma gdzie zaparkować.
Wójt powiedział  o  Funduszu  Sołeckim  na  2019  rok.  Zaproponował  nie  wydzielać  Funduszu 
Sołeckiego na 2019 rok i te pieniądze przeznaczyć na drogę w Górkach-Stanach.
Radny Jan Sas powiedział, że te sołectwa, które chcą zrezygnować z Funduszu Sołeckiego niech 
rezygnują.
Wójt odpowiedział, że jest to temat do przemyślenia.
Radny Edward Chamela powiedział, że jest 220 000,00 zł na drogę w Kuźnicy Starej i z tego te 
środki można przeznaczyć na tę drogę. 
Przewodnicząca odpowiedziała, że ta droga będzie zrobiona jeśli otrzymamy dofinansowanie. 
Radna Jadwiga Jelonek powiedziała, że cieszy się z tej propozycji Wójta. Ta droga w Górkach-
Stanach była robiona 30 lat temu. Jest to dobry pomysł odnośnie rezygnacji z Funduszu Sołeckiego 
na 2019 rok.
Radny Jan Sas zaproponował zrezygnować z klimatyzacji i z dożynek.
Wójt powiedział, że Funduszu Sołeckiego moglibyśmy nie wydzielać tylko na 1 rok. Wilcza Góra 
nie wydzieliła Funduszu Sołeckiego, ponieważ przeznaczyła pieniądze na zakup samochodu.
Radny  Remigiusz  Wręczycki stwierdził,  że  nie  jest  przeciwny  remontowi  tej  drogi,  ale  nie 
wydzielanie  Funduszu  Sołeckiego  skrzywdzi  mieszkańców  tych  mniejszych  miejscowości.  To 
gmina  powinna  zapewnić  pieniądze  i  dorzucić  się  do  tej  drogi.  Mamy  jeszcze  jedną  drogę 
powiatową w Kostrzynie i ona też wymaga remontu. Pewne mniejsze miejscowości nigdy by się nie 
doczekały  u  siebie  inwestycji  gdyby  nie  Fundusz  Sołecki.  Nie  róbmy  czegoś  takiego  jak 
niewydzielanie  Funduszu  Sołeckiego.  Uważa,  że  trzeba  było  na  tę  drogę  w  Górkach-Stanach 
zarezerwować środki w budżecie gminy.
Wójt  odpowiedział,  że  te  250 000,00  zł  z  Funduszu  Sołeckiego  nie  byłyby  całością  naszego 
wkładu, dołożylibyśmy jeszcze 250 000,00 zł z budżetu gminy. Zainteresowalibyśmy Starostę tym 
tematem. Nie zrobiliśmy oprócz 3 odcinków dróg drogi bez dofinansowania. 
Radny Edward Chamela zapytał czy możemy wziąć jako gmina kredyt na tę drogę.
Skarbnik odpowiedziała, że możemy.   

Ad 11
Ponieważ  wyczerpano  porządek  obrad  Przewodnicząca  dokonała  zamknięcia  XXXV  sesji 
VII kadencji Rady Gminy Przystajń.

Protokolant:                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                      mgr Henryka Kapuścik 
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